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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2018. június 21. napján
Önkormányzat hivatali helyiségében (Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1705 órai kezdéssel
megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak:
- Molnár Károly polgármester
- Balogh Elemér alpolgármester
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő
- Pál Tihamér István települési képviselő
- Toplak Tiborné települési képviselő
- Török Lászlóné települési képviselő
- Simon Dezsőné települési képviselő.

Tanácskozási joggal:
- Császár László jegyző.

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 7 fő
jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Balogh
Elemér alpolgármestert és Pál Tihamér István települési képviselőt kéri fel, melyet a
képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az
alábbiak szerint történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 7
igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el:

1. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott
hatáskörében tett intézkedéseiről.

2. A települést érintő rendkívüli időjárás következményeinek
felszámolásával kapcsolatos intézkedések, teendők.
Előadó: Molnár Károly polgármester.

3. József Attila utcai támfallal kapcsolatos bejelentés, útépítési munkák.
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester.

4. Étkezési térítési díj változása.
Előterjesztő: Császár László jegyző.

5. Helyi adók kivetése, helyi adó mértékének változtatása.
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Előterjesztő: Molnár Károly polgármester.

6. MÁK ellenőrzés tapasztalatai.
Előterjesztő: Császár László jegyző.

7. Egyebek.

A napirendek tárgyalása:

1. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről.

Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal
ad tájékoztatást a lejárt határidejű határozatokról, a két ülés közötti munkáról az tartalommal
számol be:

· Május 24-én volt az utolsó ülés, amelyen beszámolt. Még aznap sor került a Polgárőr
Egyesület gyűlésére, amelyen a szervezet újjá alakult Gáspár Kálmán vezetésével. Új
vezetőség került megválasztásra, megtörtént az átadás-átvétel.

· Május 27-én volt a hegyi búcsú, a kopjafánál megemlékeztünk az elhunyt hegyi
gazdákról. Köszönet alpolgármester Úrnak a szervezésért.

· Május 29-én benyújtottuk a második vis maior igényt.
· A június 5-i vihar után ismét védekezési munkákra került sor, ismét saját erőből, a

jövő héten – reményeink szerint – folytatódnak az árok-tisztítási munkálatok.
Kaptunk 1000 db homokzsákot, amelyből a lakók vittek az ingatlanaik megvédése
céljából.

· Sor került az óvodás ballagásra, Marica óvónéni nyugdíjba vonulása miatt
Harmathné lett az új óvónő.

· Június 7-én Bocföldén került sor az EFOP-pályázat soron következő egyeztetésére.
· Június 8-án átadtuk az iskolai tornapályát.
· Június 8-án a temetői híd elbontásra került, ennek következtében a Táncsics utca

vízelvezetése jobb lett. Amíg nem lesz pénz, addig így marad a híd.
· Június 13-án a Talajvédelmi Hatóság képviselőivel, majd 19-én a

Katasztrófavédelem szervezésében valamennyi érintett Hatóság képviselőinek
részvételével újabb bejárásra került sor a káreseményekkel összefüggésben. Pénz
nincs.

· Június 16-án sor került az iskolai ballagásra is.

Török Lászlóné települési képviselő: A temetői híd felbontását jelezni kellene a
közlekedők részére.

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület
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egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot
hozza:

68/2018. (VI. 21.) képviselő-testületi határozat:
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót, a lejárt határidejű
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót és a polgármester
átruházott hatáskörben tett intézkedéseit tudomásul vette.

2. A települést érintő rendkívüli időjárás következményeinek
felszámolásával kapcsolatos intézkedések, teendők.
Előadó: Molnár Károly polgármester.

Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal
kiküldésre került egy összefoglaló, amely Bohárné képviselő Asszony megkeresésére
készült. Először június 12-én a Talajvédelmi Hatóság képviselőinek bevonásával, majd
június 19. napján a Katasztrófavédelem szervezésében sor került egy helyszíni egyeztetésre
a településen. Több Hatóság képviselője jelezte, hogy 8 napon belül írásban nyilatkozik, a
Talajvédelmi Hatóság képviselője jelezte, hogy a földhasználókat felszólítják a termőföld
védelméről szóló törvényben foglalt, az erózió megakadályozására vonatkozó
kötelezettségek teljesítésére fogják felszólítani, illetve javasolják, a zöldítés keretében a
füvesítést. Összefoglalva elmondható, hogy a megjelent Hatóságok képviselői a fő
problémát a nagy mennyiségű, hirtelen lehulló csapadékban látták. Kovács Tamással
egyeztettünk, az az elképzelés, hogy a Rákóczi és a Petőfi utcai telkek végében egy árok
kerülne kialakításra, amely a Tekeresi úton csatlakozna a Válicka vízgyűjtő árkához,
megakadályozandó a termőföld lehordást.

Pál Tihamér települési képviselő: A Gubinecz-árok kitisztítása nem merült fel?

Császár László jegyző: Vis maior igényként azt is benyújtottuk, de az eljáró Bizottság nem
támogatta ezt.

Molnár Károly polgármester: A Rákóczi-Petőfi utcákban a csapadékvíz felét délre, a
másik felét a Gubinecz-árokba kellene elvezetni. Az lehet probléma, ha a Gubinecz-árok
gátjánál a hordalék, a sár átcsap, mert akkor azt is a falura hozza.

Pál Tihamér települési képviselő: A lakók kárpótlása nem merült fel? A biztosítók nem
fizetnek.

Molnár Károly polgármester: Legfeljebb mentális kárpótlás lehet, az önkormányzat
minden tartalékát felemésztette a védekezés és előttünk áll a helyreállítás is, amire nem
tudjuk mikor és mennyi támogatást kaphatunk. Javasolja, hogy ezt a témát gördülő jelleggel,
visszatérően tárgyaljuk, legyen folyamatos a kapcsolattartás.
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A képviselő-testület a tájékoztatást határozathozatal nélkül tudomásul
vette.

3. József Attila utcai támfallal kapcsolatos bejelentés, útépítési
munkák.
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester.

Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal
kiküldésre került Reizer Ferenc Úr levele a képviselők részére. A helyszínen több
egyeztetést folytattunk le Reizer Úr és a kivitelező jelenlétében. A levélben vázolt
problémák orvoslása ügyében annyi előrelépés történt, hogy elkészült a támfal előtt egy
surrantó, amely megakadályozza a kimosódást, a kókuszháló helyreállításra került, a
korláton pedig elhelyezésre került egy drótfonat, amely a korlát rései között a gyermekek
átesését hivatott megakadályozni. A levélben jelzett, közművezetékek kimosódása
tekintetében a helyszínen semmilyen jel nem mutatkozik, amely beavatkozást indokolna. A
hótolást végző vállalkozóval felvettük a kapcsolatot, aki elmondta, hogy számára semmilyen
problémát nem okoz a korlát. Az út aszfaltozására vonatkozóan árajánlat került bekérésre,
amely ugyanazzal a technológiával történne, mint a kis-Rákóczi utcában. Az árajánlat
alapján hozzávetőleg 600 e Ft lenne a kivitelezési díj. A tapasztalatok alapján ez a
technológia bevált. Ha meleg aszfaltos burkolat kerülne erre a szakaszra, az nagyjából dupla
annyiba kerülne. Jelen helyzetben – figyelembe véve az előző napirendben tárgyalt, a
rendkívüli időjárásból adódó többletfeladatokat – az önkormányzatnak nincs anyagi
lehetősége egyik megoldás megvalósítására sem. Legkorábban a vis maior, illetve a
rendkívüli támogatásra benyújtott pályázatok elbírálása után tudunk bármilyen szinten
érdemben foglalkozni az aszfaltozás kérdésével. Reizer Úr részére megfogalmazandó levél
tervezetét jóváhagyásra megküldi valamennyi képviselő részére.

A képviselő-testület a tájékoztatást határozathozatal nélkül tudomásul
vette.

4. Étkezési térítési díj változása.
Előterjesztő: Császár László jegyző.

Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerinti tartalommal
kiküldésre került a közétkeztetést biztosító Atroplusz Kft. cégvezetőjének megkeresése.

Molnár Károly polgármester: Javasolja elfogadásra a térítési díjakról szóló rendeletet
módosítását.

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6
igen szavazattal, 1 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül
megalkotta 7/2018. (VI. 23.) önkormányzati rendeletét az
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élelmezési nyersanyagköltségek és az intézményi térítési díjak
meghatározásáról szóló 1/2015. (I. 22.) önkormányzati rendelete
módosításáról, amely jelen jegyzőkönyv 5. számú mellékletét képezi.

5. Helyi adók kivetése, helyi adó mértékének változtatása.
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester.

Molnár Károly polgármester: Az elmúlt ülésen már jelezte, hogy javasolni fogja a
mezőgazdasági erőgépekre, pótkocsikra, munkagépekre helyi adó kivetését. Elkészült a
rendelet tervezete, javasolja azt elfogadásra.

Pál Tihamér települési képviselő: A 80 lóerő alatti traktorok mentesüljenek az adó alól.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Családonként legfeljebb egy traktort
mentesítsünk.

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6
igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett
megalkotta 8/2018. (VI. 23.) önkormányzati rendeletét a
gépjárműadó törvény hatálya alá nem tartozó egyéb járműadóról,
amely jelen jegyzőkönyv 6. számú mellékletét képezi.

Molnár Károly polgármester: Az önkormányzat anyagi helyzete szükségessé teszi mind a
kommunális adó, mind pedig a helyi iparűzési adó mértékének emelését. Az iparűzési adó
mértékét a törvényi maximumban, 2 %-ban javasolja megállapítani.

Balogh Elemér alpolgármester: A Baki Hegyi Út Építése Alapítvány Kuratóriumának
támogatásával javasolja, hogy a hegyi ingatlanok kommunális adó 2019. január 1-től 7.000,-
Ft összegben kerüljön megállapításra.

Toplak Tiborné települési képviselő: Ha a lakóingatlanok adóját 1.000,- Ft-tal emelnénk,
az 500,- Ft-ot jelentene félévente, ez még elfogadható.

Molnár Károly polgármester: Több Baki lakos mondta már neki, hogy az adó
bevezetésével a hegyi útra az önkéntes adakozási kedv jelentősen csökkent. Ő nem
támogatja a hegyi adó emelését.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Most lett a hegyi adó bevezetve, szerinte
most ne emeljük meg azt.

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 5
igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett
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megalkotta 9/2018. (VI. 23.) önkormányzati rendeletét a helyi
adókról szóló 9/2015. (VIII. 10.) önkormányzati rendelet
módosításáról, amely jelen jegyzőkönyv 7. számú mellékletét képezi.

6. MÁK ellenőrzés tapasztalatai.
Előterjesztő: Császár László jegyző.

Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal
kiküldésre került a Magyar Államkincstár Zala Megyei Igazgatósága által lefolytatott átfogó
pénzügyi-gazdálkodási ellenőrzés lényegét tartalmazó összefoglaló, illetve a feltárt hibák
kijavítására vonatkozó intézkedési terv. Elmondja, hogy a pénzügyi területen dolgozó
kollégákra az ASP rendszerre való átállás, illetve az egyre nagyobb mértékű központi
információs igény kielégítése jelentős terhet ró, sajnos több olyan egészségügyi probléma is
nehezítette a munkavégzést, amely a pénzügyes kollégákat sújtotta, ezúton is köszöni
kollégái kitartását.

Molnár Károly polgármester: Javasolja a jelentés tudomásul vételét, az intézkedési terv
elfogadását.

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot
hozza:

69/2018. (VI. 21.) képviselő-testületi határozat:
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar
Államkincstár Zala Megyei Igazgatóságának ZAL-ÁHI/339-9/2018.
iktatószámú ellenőrzési jelentését tudomásul veszi, egyben elfogadja
és jóváhagyja a feltárt hibák, hiányosságok kiküszöbölésére
vonatkozó Intézkedési Tervet.
A képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt a szükséges
intézkedések megtételére.
Határidő: folyamatos.
Felelős: Molnár Károly polgármester,

     Császár László jegyző.

7. Egyebek.

7.1. Rajz szakkörös diákok utaztatása.

Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 9. számú melléklete szerinti tartalommal
ismerteti az iskolai Szülői Munkaközösség elnökének megkeresését.
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Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy támogassuk a kérés teljesítését.

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot
hozza:

70/2018. (VI. 21.) képviselő-testületi határozat:
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, hogy az
önkormányzat költségvetése terhére heti egy alkalommal
beszállításra kerüljenek a Göcsej Kapuja Bak Általános Iskolába
járó, Baki állandó lakóhellyel rendelkező, felsős, általános iskolások
a Zalegerszegi Ady iskolába, alkalmanként 8 főben maximált
létszámban.
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések
megtételére.
Határidő: folyamatos.
Felelős: Molnár Károly polgármester.

7.2. Zártkerti pályázat eredményének ismertetése.

Császár László jegyző: Elmondja, hogy a hegyi út felújítására az év elején benyújtott
pályázat elbírálása megtörtént, sajnos forráshiány miatt elutasításra került a pályázat.

7.3. Képviselői felvetések.

Balogh Elemér alpolgármester: Az önkormányzati utak kifüvesedtek, minél előbb le
kellene azokat gyomirtózni. A közmunkások a temetőnél és a József Attila utcában
kitakaríthatnák az átereszeket.

Pál Tihamér István települési képviselő: A hegyi út több helyen alig járható, sürgősen
kellene valamit tenni.

Molnár Károly polgármester: Valamennyi követ tudunk vitetni bele, a többit pedig
társadalmi munkában végezzék el a gazdák.

Simon Dezsőné települési képviselő: Hamarosan jön a falunap, a programok egyeztetése
miatt a Faluház vezető részvételével kellene egy megbeszélést tartani.

Molnár Károly polgármester: Elmondja, hogy a háziorvosi rendelőnél változás
következett be a takarítónő személyében. Doktornő talált új takarítót, aki már munkába is
állt.
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Török Lászlóné települési képviselő: A Kisrapácsban a járdával valamit kezdeni kellene,
mert a babakocsit nem lehet a járdán eltolni.

Molnár Károly polgármester: A közeljövőben hideg aszfalttal megtörténik a járda
javítása.

Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 1915 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el.

k.m.f.

             Molnár Károly Császár László
              polgármester      jegyző

A jegyzőkönyvet hitelesítette:

   Balogh Elemér Pál Tihamér István
         alpolgármester             települési képviselő


